
Protokół nr 30/XXX/09
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 15 kwietnia 2009r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia - 9.00
Godzina zakończenia -12.30

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. 
Powitał  radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w sesji 
uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. 
(lista obecności - zał. nr 1)

Burmistrz  Miasta  –  Tomasz  Kiliński  –  zaproponował  przesunięcie  w  porządku  obrad  podjęcia 
uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda 
na lata 2008 – 2015” z punktu „d” do punktu „j”.

Radny Piotr Wróbel – jaki jest powód takiego przesunięcia.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – komisje stałe nie wydały opinii nt. projektu uchwały.

Rada Miejska 20 głosami „za”:
przyjęła zaproponowaną zmianę w porządku obrad

Proponowany porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od   
     dnia 14 lutego 2009r. do dnia 3 kwietnia 2009r. 
4. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda” 
b) w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda” 
c) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta. 
d) w  sprawie  Regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  dla  których  organem 

prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda
e) w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  św.  Barbary  na  prace 

konserwatorskie, restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. 
Jana Pawła II. 

f) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

g) w  sprawie  określenia  zasad  odpłatności  za  udzielone  schronienie  osobom  bezdomnym  w 
Noclegowni Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie.

h) w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta  Nowa Ruda. 
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i) w sprawie utworzenia obwodów głosowania w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego 
j) w sprawie przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na 

lata 2008 – 2015” 
5. Odpowiedzi na interpelacje.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
- sprawozdania roczne z pracy Komisji Stałych 
9. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.
           
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z XXIX 
sesji sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – powitał na sesji Księdza Józefa Siemasza.

Ksiądz Józef Siemasz odebrał z rąk Burmistrza T. Kilińskiego i Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Andrzeja  Behana akt  nadania  tytułu "Zasłużonego dla  Miasta  Nowa Ruda" wraz z  pamiątkową 
płaskorzeźbą  -  herbem  miasta.  Były  wikariusz  słupieckiej  parafii  został  uhonorowany  tytułem 
"Zasłużonego" przede wszystkim za dzieło odbudowy zrujnowanego kościoła na Górze Wszystkich 
Świętych, które przyczyniło się w znaczący sposób do poprawy wizerunku zarówno samej góry, jak 
i miasta. 

Przerwa
Po przerwie

Ad.3.Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 14 lutego 2009r. do dnia 3 kwietnia 2009r.     (sprawozdanie – zał. nr 2  
do protokołu)

Radna Regina Wałęsa – czy zostanie wznowiona promocja monet „3 rudy”.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – prowadzone są działania w tym kierunku.

Radna Halina Gajcy – pytanie w zakresie „infrastruktury społecznej” pkt.3 „przyznanie nauczania 
indywidualnego  uczniom,  posiadającym  opinie  Poradni  [...]” czy  nie  zaistniała  pomyłka. 
Nauczanie indywidualne przyznaje się na podstawie orzeczenia.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  Społecznej  –  Leszek  Wójcik  –  przeprasza,  tak  zaistniała 
pomyłka w zapisie.

Radny Zbigniew Radgowski – czy istnieje ulica Garażowa?

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – ul. Garażowa nie istnieje, ale jest to zwyczajowa nazwa 

Radny  Henryk  Zimoch  –  „Panie  Burmistrzu  czy  po  za  tym  co  jest  ujęte  w  sprawozdaniu, 
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podejmował Pan inne działania związane ze sprawami miasta na forum Starosta, Wojewoda itp.”

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – takich spotkań jest  przeważnie po kilka w tygodniu nie umie 
powiedzieć ile i czego konkretnie dotyczą ale zawsze są związane ze sprawami miasta i na rzecz 
miasta.

Na posiedzenie przybyła radna Irena Caryk

Radna Regina Wałęsa – przeprowadzono konsultacje społeczne nt. Lokalnego Planu Rewitalizacji 
jakie było zainteresowanie mieszkańców, ile osób brało w nim udział.
 
Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – konsultacje społeczne były przeprowadzone kilkakrotnie 
zgodnie z obowiązującymi ustawami. Dokumenty były zamieszczone na stronach internetowych, 
wyłożone w Urzędzie Miasta.  Społeczeństwo mogło się wypowiadać.  Rozpoczęto konsultacje z 
mieszkańcami w 2005r. Konsultacje były szerokie i był duży odzew mieszkańców. Natomiast w 
tym  roku  zainteresowanie  mieszkańców  konsultacjami  było  bardzo  znikome.  Oprócz  tego 
spotykano się ze wspólnotami mieszkaniowymi  i tu mieszkańcy wykazali swoje zainteresowanie. 

Radny Zbigniew Radgowski – w sprawozdaniu jest zapis, że trwają prace dot. budowy boiska  tzw. 
„Orlik” a w kolejnym punkcie jest napisane, że jest odbiór boiska. Nie wie, czy to boisko jest już 
odebrane czy też nie. Kolejne pytanie dot. modernizacji obiektów sportowych czy termin zostanie 
dotrzymany.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – odnośnie „Orlika” to w ubiegłym tygodniu nastąpił odbiór 
odpowiednich  instytucji,  a  co  do  całkowitego  odbioru  nie  ma  szczegółowej  wiedzy.  Odnośnie 
termomodernizacji obiektów to rzeczywiście jest zagrożenie, że termin ulegnie zmianie. 

Radny Krzysztof Richter – kiedy rozpoczną się remonty cząstkowe na drogach.

Wydział Infrastruktury i Inwestycji – Roman Kaczmarek – przetarg na remonty cząstkowe został 
ogłoszony na dwa lata. Prace  rozpoczęły się przed świętami i są realizowane w dzielnicy Słupiec.
Od maja prace mają ruszyć w pozostałych dzielnicach.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta.

Rada Miejska 21głosami „za”:
przyjęła  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym  od dnia 14 lutego 2009r. do dnia 3 kwietnia 2009r. 

Ad.4.Podjęcie uchwał:

a) w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Behan- z wnioskiem o nadanie tytułu Panu Robertowi 
Więckiewiczowi wystąpił Burmistrz Miasta. Kapituła wyraziła się pozytywnie nt. przedstawionej 
kandydatury. 

Radny  Henryk  Zimoch  –  czy  pojawiły  się  również  inne  kandydatury,  jeżeli  tak  to  kto  był 
przedstawiany. Pytanie do Dyrektora MOK – kiedy ostatnio Pan Robert Więckiewicz pojawił się w 
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Nowej Rudzie i w jaki sposób promuje nasze miasto np. w swoich wywiadach zamieszczanych na 
łamach  ogólnopolskich  gazet.  Osobiście  tego  nie  zauważył  by  Pan  Więckiewicz  wspomniał  o 
naszym mieście. Kolejne pytanie – czy tytuł „Honorowego Obywatela Nowej Rudy” można nadać 
pośmiertnie. Chodzi o aktora Pana Leśniaka, który już nie żyje. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –  wpłynęły  do  kapituły  inne  wnioski,  każdy 
wniosek  jest  rozpatrywany  indywidualnie.  Kapituła  również  rozpatrywała  wnioski  o  tytuł 
„Zasłużony dla miasta Nowa Ruda” taki tytuł przyznaje Burmistrz Miasta swoim zarządzeniem. 
Pragnie  przypomnieć,  że  radni  maja  inicjatywę  uchwałodawczą  i  też  mogą  zgłaszać  swoje 
kandydatury.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury – Wojciech Kołodziej – Robert Więckiewicz jest u szczytu 
swojej kariery, otrzymał nagrodę dla najlepszego aktora. Trzy lata temu aktor przyjechał do Nowej 
Rudy na zaproszenie MOK na Festiwal Filmowy i zaraz po tym przyjechała do naszego miasta TV 
TVN, która zrobiła obszerny materiał dla programu „Uwaga” gdzie Nowa Ruda była bardzo mocno 
podkreślana.  Dlatego  myśli,  że  Robert  Więckiewicz  jest  bardzo  mocno  osadzony  w  realiach 
naszego miasta. W tym roku będzie honorowym gościem Festiwalu Filmowego  i jest to najlepszy 
moment by mu taki tytuł przyznać.

Wobec braku  dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda

Rada Miejska w Nowej Rudzie 13  głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 7 „wstrzymujących 
się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 230/XIX/09

w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda

b) w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan-  z  wnioskiem  o  nadanie  tytułu  Pani  Oldze 
Tokarczuk wystąpił osobiście. Kapituła wyraziła się pozytywnie nt. przedstawionej kandydatury. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – Sławomir Drogoś – Pani Olga Tokarczuk jest związana z 
Miejską  Biblioteką  Publiczna  już  od  lat  80-tych.  Tutaj  przedstawiała  swoje  pierwsze  próbki 
literackie. Zawsze podkreśla w swoich wywiadach, że pochodzi z Nowej Rudy. 
 
Wobec braku  dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 231/XIX/09

 w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda” 

c) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta. 

Skarbnik Miasta – Jan Szeląg – dokonuje się zmiany w planie wydatków poprzez jego zmniejszenie 
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o  kwotę  24.000zł  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  zakupu  oznakowanego  pojazdu  dla 
Komisariatu Policji w Nowej Rudzie w kw. 14.000,-zł. Dofinansowanie zakupu i montażu platform 
schodowych w Zespole Szkolno – Gimnazjalnym z oddziałami integracyjnymi w Bożkowie na kw. 
30.000,-zł.

Radny  Piotr  Wróbel  –  opinia  Komisji  Gospodarczo  Budżetowej  jest  pozytywna.  Prosi  o 
przybliżenie tematu dofinansowania programu  „Widokowe pogranicze”.

Skarbnik Miasta – Jan Szeląg – całkowity koszt programu to 214.852,-zł w tym środki z UE 135tys. 
 a z budżetu miasta 66.352,-zł.

Radny Piotr Wróbel – co rozumiemy pod pojęciem infrastruktura towarzysząca

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – to bliskie otoczenie samej wieży czyli ławeczki, palenisko nie 
dotyczy to dróg dojazdowych.

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji wydała pozytywną opinię 
w sprawie zakupu samochodu dla Komisariatu Policji.  Prosi by w przyszłości szerzej opisywać 
wprowadzane zmiany do projektu uchwały.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie w 
części dot. dofinansowania zakupu i montażu platform schodowych.

Wobec braku  dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie miasta. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 232/XXVIII/09

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta. 

d)  w  sprawie  Regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  dla  których  organem 
prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  Społecznej  Leszek  Wójcik  –  10  grudnia  2008r.  Rada 
podejmowała uchwałę  w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda. W międzyczasie uległo zmianie prawo 
oświatowe i zgodnie z tymi zmianami uznano, że wcześniejsze uchwały podjęte przez jednostki 
samorządu terytorialnego  nie mają mocy prawnej. W związku z powyższym należy podjąć nową 
uchwałę.  Treść  projektu  uchwały  został  uzgodniony  ze  Związkami  Zawodowymi.  W 
przedstawionym projekcie nie ma  zmian związanych z finansami są tylko zmiany porządkowe w 
stosunku do uprzednio przyjętej uchwały.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo Budżetowa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Radny Janusz Staniocha – czy dopisanie w § 6 i 11 pkt.3 i 4,  że „dodatek motywacyjny wchodzi do 
podstawy wynagrodzenia”  nic nie zmienia. Czy tak było robione a teraz zafunkcjonował tylko taki 
zapis. W takim razie na jakiej podstawie był wypłacany dodatek?
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Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej  Leszek  Wójcik  – regulował  to  przepis  wyższego 
rzędu.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały  w  sprawie  Regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  dla  których  organem 
prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 233/XXVIII/09

w  sprawie  Regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  dla  których  organem 
prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda

e)  w sprawie udzielenia  dotacji  dla Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  św. Barbary na prace 
konserwatorskie, restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy 
ul. Jana Pawła II. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej Leszek Wójcik – Parafia pw. Św. Barbary złożyła 
wniosek  o  udzielenie  dotacji  na  prace  konserwatorsko  -  restauratorskie  kościoła  parafialnego. 
Całość remontu wyniesie 87.034,50,-zł. z budżetu miasta dotacja celowa może wynosić 20.000,-zł.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo Budżetowa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie udzielenia dotacji  dla Parafii  Rzymskokatolickiej  pw. św. Barbary na prace 
konserwatorskie,  restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. 
Jana Pawła II. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 234/XXVIII/09

w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  św.  Barbary  na  prace 
konserwatorskie, restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy 
ul. Jana Pawła II. 

f)zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej Leszek Wójcik - w marcu 2009r. został zakończony 
remont pomieszczeń siłowni górnej w budynku przy ul. Kłodzkiej 16, zakupiono nowy sprzęt. W 
związku  z  powyższym zaistniała  konieczność  przygotowania  nowego cennika  za  korzystanie  z 
nowej siłowni.
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Radny Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo Budżetowa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Na jakim poziomie są  planowane wpływy ze sprzedaży biletów za wstęp na siłownię w ciągu 
miesiąca oraz prosi o przedstawienie kosztów  zatrudnienia instruktorów. 

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińskia – nie liczyli  osób które korzystały z siłowni ale od jej 
otwarcia  zainteresowanie  jest  nie  duże.  Jednak  liczą  na  szersze  zainteresowanie.  Koszty 
zatrudnienia instruktorów to 2.000 netto plus podatek VAT 

Radny Piotr Wróbel – prosi o przedstawieni opinii prezesa spółki czy kalkulacja ceny jednostkowej 
jest na właściwym poziomie, bo ma wątpliwości czy przedstawione ceny są nie przypadkiem  za 
wysokie.

Prezes CTS sp. z o.o Paweł Marciniak - zostało zatrudnionych trzech instruktorów. Zaproponowany 
cennik został uzgodniony a ceny są rozsądne.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie po 
naniesieniu następujących  zmian: w  § 1 w zapisie „Karnety obowiązujące na siłowni górnej, są 
karnetami   imiennymi  ważnymi  jeden  miesiąc  od  daty  zakupu”  wykreśla  się  zapis  „zakupu” 
zamieniając go na zapis:  „pierwszego wejścia na siłownię i  nie  dłużej  niż  3 miesiące od  daty 
zakupu” 

Radny Krzysztof Richter – jakie koszty zostały poniesione w związku z remontem górnej siłowni i 
zakupem nowego sprzętu.

Prezes CTS sp. z o.o  Paweł Marciniak – sprzęt zakupiło miasto, spółka poniosła koszty związane z 
remontem i zatrudnieniem instruktora. 

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińskia – remont podłogi – 18.000,-zł, zakup sprzętu sportowego 
do siłowni 40.000,-zł.

Radny  Piotr  Wróbel  –  na  ostatniej  sesji  została  podana  informacja,  że  stary  sprzęt  zostanie 
przekazany do szkół. Do jakich szkół trafił.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – nie jest to sprzęt przystosowany do treningu dzieci w szkołach 
podstawowych czy gimnazjalnych dlatego trafi on do Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych.

Radny Janusz  Staniocha  –  Komisja  Spraw Społecznych  zgłosiła  dosyć  istotną  zmianę  dlatego 
chciałby poznać  opinię techniczną czy taka zmiana jest możliwa.

Prezes CTS sp. z o.o  Paweł Marciniak – karnet można aktywować przy pierwszym wejściu nie ma 
z tym problemów. Takiej możliwości nie ma tylko na basenie.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie proponowane zmiany w projekcie uchwały 
tj.:  zmiany w  § 1 w zapisie „Karnety obowiązujące na siłowni górnej, są karnetami  imiennymi 
ważnymi jeden miesiąc od daty zakupu” wykreśla się zapis „zakupu” zamieniając go na zapis: 
„pierwszego wejścia na siłownię i nie dłużej niż 3 miesiące od  daty zakupu”
 
Rada Miejska 19 głosami „za” przy 2 „wstrzymującym się od głosowania”
przyjęła zaproponowane zmiany.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
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uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr 235/XXVIII/09

zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

g) w sprawie określenia zasad odpłatności za udzielone schronienie osobom bezdomnym w 
Noclegowni Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie.

Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Anna  Frankowska  –  zgodnie  z  ustawą  o 
pomocy  społecznej  udzielenie  schronienia  osobom  tego  pozbawionym  jest  zadaniem własnym 
gminy o charakterze obowiązkowym. Stanowi rodzaj świadczenia niepieniężnego, przysługującego 
osobom, które nie są w stanie zapewnić sobie miejsca noclegowego we własnym zakresie z różnych 
powodów.  Wśród  świadczeniobiorców  korzystających  z  tymczasowego  miejsca  noclegowego 
pojawiają się osoby posiadające własne świadczenia, stąd w pełni uzasadniona staje się konieczność 
określenia przez Radę Gminy, jako organu właściwego, zasad odpłatności za korzystanie z pobytu 
w Noclegowni.  Zaproponowano,  aby całkowicie  zwolnione  z  odpłatności  za  pobyt  były osoby, 
których  dochód  nie  przekracza  100%  kryterium  dochodowego  osoby  samotnie  gospodarującej 
określonego w art. 8 ustawy o pomocy społecznej, natomiast wobec bezdomnych dokumentujących 
dochody powyżej w/w kryterium - ustalenie reguł odpłatności.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie

Radny Henryk Zimoch – prosi o przybliżenie funkcjonowania noclegowni oraz jakie jest kryterium 
dochodowe. Czy noclegownia funkcjonuje również w okresie letnim.

Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Anna  Frankowska  –  noclegownia  przy  ul. 
Obozowej  funkcjonuje  prze  12  mies.  W  2008r.  skorzystało  z  noclegowni  12  osób.  Miejsc 
noclegowych jest 8. Kryterium dochodowe dla osoby samotnie gospodarującej wynosi 477zł netto i 
te osoby mają prawo do bezpłatnego korzystania z noclegowni. Osoby o dochodzie od 477 – 572,40 
ponoszą opłaty w 30%,  przy dochodach od 572.40 – 715,50 odpłatność wynosi 50% pozostałe 
osoby płacą 100%.

Radny Janusz Staniocha – jak często jest weryfikowane  kryterium dochodowe.

Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Anna  Frankowska  –  ostatnie  kryterium 
dochodowe zostało ustalone w 2004r. nowe zostaną ustalone we wrześniu 2009r.

Radna Regina Wałęsa -czy są przeprowadzane kontrole bezpieczeństwa.

Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy Społecznej  Anna  Frankowska  –  jest  stały  nadzór  nad 
noclegownią. 

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie określenia zasad odpłatności za udzielone schronienie osobom bezdomnym w 
Noclegowni Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 236/XXVIII/09

w  sprawie  określenia  zasad  odpłatności  za  udzielone  schronienie  osobom  bezdomnym  w 
Noclegowni Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie.

Przerwa
Po przerwie

posiedzenie opuściła radna Irena Caryk

h) w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta  Nowa Ruda. 
 
Przewodniczący  Rady Miejskiej  Andrzej  Behan  –  odczytał  uzasadnienie  do  projektu  uchwały. 
Poprosił Burmistrza Miasta o przedstawienie stanowiska w tej sprawie.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński - temat wielokrotnie był omawiany przez Komisję Rewizyjną. 
Sprawa związana jest z trwającym od wielu lat konfliktem pomiędzy Państwem Lasota a Państwem 
Muczyńskim.  Urząd chciał  doprowadzić do rozwiązania  tego konfliktu choć nie ma zbyt  wielu 
instrumentów bez dobrej woli obu stron. Podczas całej procedury administracyjnej ze strony urzędu 
nie zostało złamane prawo. W związku z powyższym skarga nie powinna zostać uznana za zasadną. 

Radny Piotr Wróbel – czy decyzja komisji została podjęta jednomyślnie.

Radna Halina Gajcy – nie było jednomyślności.

Radny Krzysztof Richter -  wydaje mu się że schodek wybudowany przez Panią Lasotę powinien 
zostać.

Radny Janusz Staniocha – jako członek Komisji Rewizyjnej w czasie głosowania nad zasadnością 
skargi uznał skargę za niezasadną. W jego ocenie nie było żadnego naruszenia prawa. 

Radna  Regina  Wałęsa  -  nie  do  końca  rozumie  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  czego  dot. 
wspomniane artykuły z Kodeksu Postępowania Administracyjnego.

Radna Halina Gajcy – art.  7 i  8 KPA Art.  7.  KPA „w toku postępowania organy administracji 
publicznej stoją na straży praworządności i podejmują wszelkie kroki niezbędne do dokładnego 
wyjaśnienia stanu faktycznego oraz do załatwienia sprawy, mając na względzie interes społeczny i 
słuszny interes obywateli.” Art.8 „Organ administracji publicznej może zmieniać poglądy co do 
treści prawidłowych rozstrzygnięć, które powinny zapaść w danego typu sprawach, ale musi taką 
zmianę  dokładnie  uzasadnić,  zwłaszcza  wtedy,  gdy dotyczy tego  samego adresata.  Dlatego też 
zmienność poglądów prawnych wyrażonych w decyzjach organów administracji w odniesieniu do 
tego  samego adresata,  wydanych na tle  takich  samych stanów faktycznych,  ze  wskazaniem tej 
samej podstawy prawnej decyzji i bez bliższego uzasadnienia takiej zmiany, stanowi naruszenie art. 
8 k.p.a., gdyż może spowodować uzasadnione podważenie zaufania obywateli do organów Państwa 
oraz wpłynąć ujemnie na świadomość i kulturę prawną obywateli.”

Radca  Prawny  Krzysztof  Michalak  –  roszczenie  Państwa  Lasota  nie  miało  charakteru 
administracyjnego dlatego organ nie miał obowiązku wydawania decyzji.
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Radny Piotr Wróbel – czy sprawa spornego schodka została już załatwiona czy to tak utknęło. Czy 
jest jakaś propozycja ze strony urzędu w celu załatwienia sprawy.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  państwo  Lasotowie  mają  zgodę  urzędu  na  wybudowanie 
schodka. Podane są wymiary i jak powinni to zrobić. Jest to tylko dobra wola Państwa Lasota czy 
chcą to zrobić czy też nie.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta  Nowa Ruda. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za” przy 6 głosach „przeciw” podjęła:

Uchwałę nr 237/XXVIII/09

w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Burmistrza  Miasta   Nowa  Ruda  (uznając  skargę  za 
niezasadną)

i)  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  wyborach  posłów  do  Parlamentu 
Europejskiego

 

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie utworzenia obwodów głosowania w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 238/XXVIII/09

w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  wyborach  posłów  do  Parlamentu 
Europejskiego

j)w sprawie przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na 
lata 2008 – 2015” 

Naczelnik   Wydziału  Rozwoju  i  Promocji  Przemysław  Herter  –  przedstawił  prezentację 
multimedialna dot. etapów realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 
2008 – 2015.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo Budżetowa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji  zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008 
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– 2015” 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 239/XXVIII/09

w sprawie przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na 
lata 2008 – 2015” 

Ad.5.Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Jerzy Pulit  –  nie  jest  zadowolony z  otrzymanej  odpowiedzi  na złożoną interpelację dot. 
hejnału.  Można  nawiązać  do  tradycji,  kopalni,  włókiennictwa  itp.  a  hejnał  byłby  atrakcją 
turystyczną. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –  zaproponował  aby  sprawa  hejnału  została 
omówiona w punkcie sprawy różne

Radna Halina Gajcy – sprawdzi czy będzie realizowany zapis ujęty w odpowiedzi na interpelację.

Radna  Regina  Wałęsa  –  odpowiedz  na  interpelację  jest  satysfakcjonująca  poza  punktem  dot. 
utrzymania dróg na osiedlu Waryńskiego,  prace wykonywane są w sposób niesatysfakcjonujący 
mieszkańców tego osiedla.

posiedzenie opuścili: radna Jolanta Kasprzyk i radny Arkadiusz Michalski

Ad.6. Interpelacje radnych.

Radni nie zgłosili interpelacji.

Ad.7. Zapytania radnych. 

Radny  Piotr  Wróbel  –  kto  jest  właścicielem nieruchomości  położonej  przy  skrzyżowaniu  ulic 
Kombatantów i Spacerowa. Chodzi o teren pomiędzy kioskiem ruchu a nieruchomością będącą 
własnością państwa Kilian. Kiosk ruchu został zabrany, pozostała dziura, która należy zasypać i 
mała szopa po środku. Należy zobligować właściciela  szopy do jej usunięcia.

Radny Henryk Zimoch – sprawa dot.  baraków socjalnych przy ul.  Srebrnej,  które nie spełniają 
żadnych norm bezpieczeństwa a mieszkają w nich ludzie.  Baraki nadają się tylko do rozbiórki. 
Kolejna sprawa to przycięcie żywopłotu od strony ulicy w parku im. Sikorskiego. Następna  sprawa 
dot.  kontenerów  do  których  wrzucana  jest  odzież  używana.  Firma  która  rozstawiła  kontenery 
prawdopodobnie nie  ma pozwolenia  na ich postawienie.  Prosi  o interwencję  by kontenery  nie 
straszyły w mieście.

Radna Regina Wałęsa – na skrzyżowaniu ul. Waryńskiego i ul. Bema były prowadzone prace przez 
Zakład Wodociągów i Kanalizacji. Prace zostały zakończone ale nie został odbudowany zniszczony 
asfalt.
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Ad.8. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – przypomina o obowiązku składania oświadczeń 
majątkowych. Odczytał pismo w którym podziękowanie dla Rady Miasta za wyrażenie zgody na 
dofinansowanie przeprowadzenia remontu oddziału dziecięcego składa Burmistrz Miasta Tomasz 
Kiliński  i  Ordynator  Oddziału Dziecięcego Dariusz Zabłocki.  Poprosił  o dyskusję dot.  złożonej 
interpelacji przez radnego Jerzego Pulita w sprawie hejnału dla miasta Nowa Ruda.

Radna Regina Wałęsa – jest to dobry pomysł na promocję naszego miasta.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – nie chciałby by odpowiedź udzielona radnemu na interpelację 
była odebrana, że jest wrogiem takiego pomysłu. Jest dużo wątpliwości np. jak hejnał ma powstać, 
kto go ma napisać, czy ma być ogłoszony konkurs, kiedy i gdzie ma być grany itd.  Może któraś z 
komisji stałych powinna się zająć tym tematem i wypracować pewne założenia a później rada o tym 
zadecyduje. Jeżeli będzie taka wola rady to będziemy to realizować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  –  Andrzej  Behan  –  propozycja  burmistrza  jest  jak  najbardziej 
zasadna.

Radny Jerzy Pulit – uważa, że w dniu dzisiejszy należy przeprowadzić głosowanie czy jest wola 
rady by zająć się tym tematem.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  zaproponował  zaprosić  do  współpracy  Miejski  Ośrodek 
Kultury jako organ zajmujący się kulturą. 

Radny Bogusław Frącek – zaproponował by w pierwszym rzędzie przedyskutować to na komisjach.

Radny Janusz Staniocha – nie należny tego odsyłać do komisji.  Należy podjąć teraz decyzję. A 
osoby które podpisały się pod apelem uznać za gremium, które powinno wraz z MOK zająć się 
sprawą i wypracować wnioski.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  zapytanie  czy  radni  wyrażają  wolę 
rozpoczęcia prac nad utworzeniem hejnału dla Miasta Nowa Ruda.

Rada Miejska 15 głosami „za”: 
wyraziła wolę rozpoczęcia prac nad utworzeniem hejnału dla Miasta Nowa Ruda

Radna Regina Wałęsa – „składałam interpelację dot. udekorowania  głównych dróg flagami podczas 
uroczystości  państwowych.  Czy  jakieś  prace  w  tym  temacie  są  już  prowadzone  bo  zbliża  się 
uroczystość 3 maja.”

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – nic w tej kwestii się nie dzieje z uwagi na oszczędności w 
budżecie miasta. Jednak gdy będzie taka wola  to zostanie przeprowadzona kalkulacja kosztów.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – byłaby to cenna inicjatywa w momencie gdy 
mamy taki zbieg świąt - 1 maja święto pracy, 2 maja dzień flagi, 3 maja uchwalenie Konstytucji – 
to cykl świąt gdzie ta flaga powinna być widoczna.

Radna  Regina  Wałęsa  –  taka  kalkulacja  już  została  przeprowadzona.  Jednak  z  uwagi  na 
oszczędności  może  rozpocznijmy w tym roku od  udekorowania  tylko  głównych  punktów przy 
wjeździe i wyjeździe z miasta.
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Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  kalkulacja  została  zrobiona  dosyć  dawno  temu  i  należy 
zweryfikować koszty do aktualnych cen.

Radny Bogusław Frącek – przypomina o obowiązku dokonania przeglądu technicznego placów 
zabaw.

Radny Piotr Wróbel – prosi o kilka zdań na temat spotkania z Panią Grabowską z DSDiK.  Jakie 
działania będą prowadzone przez DSDiK. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – Pani Grabowska jest odpowiedzialna za sprawy inwestycji    i 
tak:  budowa III  etapu  obwodnicy  –  w trakcie  przygotowania  jest  dokumentacja  techniczna  do 
realizacji  tego  zadania.  Ponadto  zostało  to  zadanie  umieszczone  na  liście  propozycji  do  listy 
indykatywnej projektu województwa dolnośląskiego w ramach RPO i istnieje możliwość realizacji 
tego zadania w trybie bez konkursowym. Inne projekty inwestycyjne to : przebudowa skrzyżowania 
ul.  Słupieckiej  –  Kłodzkiej  –  Radkowskiej.  W  miesiącu  maju  najprawdopodobniej  zostaną 
ukończone prace  projektowe a jesienią  jest  możliwość  rozpoczęcia  prac.  Kolejna inwestycja  to 
dokończenie I etapu budowy obwodnicy dot. budowy drogi serwisowej.  

Radny Piotr  Wróbel  –  dot.  sprawozdania Komisji  Rewizyjnej,  w którym komisja wskazuje  na 
uchybienia w Szkole Podstawowej nr 7 :
- nie zaplanowano w budżecie szkoły na rok 2008 środków na Fundusz Zdrowotny dla nauczycieli
niewłaściwe wydatkowanie środków z MFPiRPA na zajęcia pozalekcyjne dot.  nauki pływania I 
semestrze  roku  szkolnego  2008/2009.  Niewłaściwe  jest  również  wydatkowanie  środków 
przeznaczonych  na  zajęcia  pozalekcyjne  na  realizację  zajęć  nauki  pływania  w  ramach  godzin 
lekcyjnych w II  semestrze roku szkolnego 2008/2009. Komisja ma wątpliwości co do tego czy 
realizowany  jest  ramowy  program  zajęć  jeżeli  w  ramach  tych  godzin  odbywają  się  zajęcia 
pozalekcyjne.
-  wydatki  z  ZFŚS wykazane  w  fakturach  nr  0214/08,  nr  34/2008,  nr  0094/2008  nie  spełniają 
wymogów ustawy o funduszu socjalnym  w związku z czym powinny obciążać  koszty działalności 
pracodawcy.
Czy uchybienia  wskazane przez Komisję  Rewizyjną  zostały już wyjaśnione,  prosi  o  udzielenie 
odpowiedzi. Prosi o podjęcie działań w celu wymuszenia na spółce Ciepłownictwo i Hopol  by 
zamontowały kraty, które powodowałyby, że samochody wyjeżdżające z ich terenu  nie nanosiły 
szlamu i mułu na drogę wojewódzką 381. Prosi  również o zbadanie czy spółka Ciepłownictwo 
wylewa wodę z mułem do przydrożnego rowu przy ul. Węglowa Wola.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – odpowie na piśmie.

Pan Jerzy Przewoda – otrzymał  odpowiedź od burmistrza na skargę.  Zapytał  czy w związku z 
udzieloną odpowiedzią burmistrz  był osobiście i sprawdził temat w terenie czy opiera się tylko na 
opiniach wydziałów.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – osobiście w terenie w ostatnich dniach nie był ale był  gdy 
została zrealizowana inwestycja. Odpowiedź przygotował Wydział i Infrastruktury i Inwestycji.

Pan Jerzy Przewoda – czy prace zlecane przez urząd są później kontrolowane.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – są przeprowadzane procedury odbioru zrealizowanych prac.

Pan Jerzy Przewoda – ul. Górnicza po wykonanych pracach do chwili obecnej pobocza nie zostały 
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doprowadzone do stanu poprzedniego. Wycięto drzewa i krzaki a nie zostało to usunięte. 

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  w kwestii  zadawanych  pytań  Pan Przewoda  otrzymał  już 
odpowiedź na piśmie.

Pan Jerzy Przewoda -czy wjazd do posesji ul. Górnicza 4 jest utrudniony czy nie.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – nie pamięta i w tej chwili  która to jest posesja nr 4.

 
 Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów  i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
zamknął XXX sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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